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MEMO

Aan: Gebiedscommissie ZWK 

Van: Sanne Rolsma  en ErnstJan Cornelius  

Datum: 27-08-2024 

Onderwerp:     Notitie Klankbordgroep Recreatie Dwarsdiep  
 

 

In deze notitie wordt het proces en werkwijze beschreven van de klankbordgroep 

Dwarsdiep. Deze is opgesteld nadat de fase van het opstellen van een concept 

maatregelenkaart voor recreatie in juni 2024 is opgeleverd. Het geeft ook een 

doorkijk naar de toekomst. 

 

 

Ontstaan en werkwijze van de klankbordgroep  

 
Binnen de gebiedsontwikkeling in het ZWK Dwarsdiep willen we naast de natuur- 
en wateropgaven ook de beleefbaarheid en gebruiksmogelijkheden van het 
gebied versterken. In het Dwarsdiep wordt deze invulling gelijktijdig uitgewerkt. 
De randvoorwaarden vanuit natuur en water zijn hierbij leidend. De werkgroep 
recreatie heeft aan de lat gestaan voor het concreter maken van het stuk 
recreatie. Hier is een Programma van Wensen uit ontstaan.  
In september 2023 is bovendien een klankbordgroep van start gegaan; een 
vertegenwoordiging van bewoners in en rond het Dwarsdiepgebied. Zij zijn 
vervolgens op maandelijkse basis bij elkaar gekomen om mee te denken en te 
adviseren (de laatste bijeenkomst vond begin juli 2024 plaats). Het doel hiervan 
was (en is) om vanuit het project inwoners nauwer te betrekken bij de fase voor 
het voorlopige ontwerp (VO) en het definitief ontwerp (DO), zodat wensen tijdig 
besproken worden.  
 
Tijdens de bijeenkomsten deelden we informatie en wensen en stemden we af 
welke mogelijkheden er zijn. Prolander zat de klankbordgroep voor en zorgde na 
iedere bijeenkomst voor een verslag met acties.  
Het product uit deze sessies is een kaart van het Dwarsdiep-gebied geworden. 
Hierop zijn in concept gewenste wandelpaden, fietspaden, uitkijkpunten en 
andere recreatieve voorzieningen en ideeën weergegeven. Deze kaart is 
tussentijds afgestemd en bijgesteld door de werkgroep Grond, Weg en 
Waterbouw (GWW) en opdrachtgevers vanuit het project. Zo is gelet op:  

• De effecten van de recreatie op de gestelde hoofddoelen natuur en 

water; 

• Privacy van in- en aanwonenden; 

• De technische inpassing (uitvoerbaarheid); 

• Veiligheid; 

• Draagvlak en financiering (realisatie en onderhoudskosten, eigendom, 

beheer en onderhoud).  
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De leden van de klankbordgroep denken en werken graag mee en staan voor 
hun belangen. Ze zijn kritisch op de plannen en het proces.  Ze zijn zich ervan 
bewust dat niet alles zomaar mogelijk is, maar wensen een goede 
verantwoording.  
 
De fase van ideeën en wensen verzamelen is nu afgerond. De concept-kaart ligt 
op tafel, net als het Programma van Wensen. In het najaar van 2024 moet de 
klankbordgroep verder meegenomen en geïnformeerd worden over het proces, 
het VO en het latere DO.  
 
Deze informatie moet vanzelfsprekend ook breder gedeeld worden onder overige 
bewoners en gebruikers van het gebied.  
 
Hoe gaat het nu verder 
 
Tijdens de informatiebijeenkomsten van 1 en 3 juli 2024 was er de mogelijkheid 
om oa. via een formulier vragen te stellen en eventuele zorgen aan te geven. 
Deze vragen en zorgen worden in september beantwoord; dan wel het gesprek 
wordt er over aangegaan. Op een paar locaties kunnen deze vragen en zorgen 
geclusterd worden. Hier gaan we gezamenlijk in gesprek om vragen te 
beantwoorden en te bekijken of we zorgen weg kunnen nemen. 
 
Als deze gesprekken leiden tot aanpassing van de conceptkaart nemen we dat 
mee in de uitwerking naar een voorlopig ontwerp (VO). Tijdens dit VO-proces 
worden alle belangen afgewogen en worden eventuele keuzes voorgelegd en 
besproken in de Gebiedscommissie (GC). De GC adviseert de opdrachtgevers. 
Uiteindelijk gaan de opdrachtgevers de keuzes maken die opgenomen worden in 
het VO. Het VO wordt in de klankbordgroep besproken. Waarna het VO (incl. 
uitwerkingen van natuur en waterdoelen) in het gebied wordt gepresenteerd.  
 
De reacties vanuit de klankbordgroep en het gebied worden gebruikt om het VO 
uit te werken naar een definitief ontwerp (DO). De klankbordgroep wordt 
wederom in dit proces meegenomen. Indien er veranderingen optreden bij de 
uitwerking van VO naar DO waarbij er weer keuzes ontstaan, wordt dit weer aan 
de GC voorgelegd voor advies. Ook hier maken de opdrachtgevers de 
uiteindelijke keuzes. Het DO wordt net als het VO in het gebied gepresenteerd.   
 
De rol en inbreng van de klankbordgroep wordt als waardevol ervaren en willen 
we graag doorzetten tijdens de hele verdere ontwerpfase maar ook daarna 
richting uitvoering en tijdens de uitvoering. 
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De planning ziet er voorlopig als volgt uit: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Belangrijk voor de leden van de klankbordgroep 

 

Hieronder volgen de belangrijkste aandachtspunten die tijdens de bijeenkomsten met 

de klankbordgroep, naar voren zijn gekomen. Zoals een van de leden samen heeft 

gevat:  

 

“Recreëren is iets anders dan (massa)toerisme. Recreëren in het Dwarsdiepgebied is 

genieten, ontspannen, bewegen en beleven van de natuur in dit gebied. Met 

mogelijkheden voor alle leeftijden voor mensen met en zonder beperkingen en voor het 

uitlaten van honden aan de lijn. Mogelijkheden, waarbij rekening wordt gehouden met 

rust voor de fauna, de aanwonenden en de andere bezoekers van het gebied.” 

 

Rust, ruimte en vergezichten 

Inzet op een rustig type recreëren is gewenst. Geen grote evenementen en vele 

bezoekers in het gebied. Voorzieningen zouden hierop afgestemd moeten zijn. Het is 

bovendien een wens om op een aantal plekken uit te kunnen kijken over het gebied.  

 

Duurzaam en goed te onderhouden  

Daar waar mogelijk hergebruik of behoud van materialen. Goed te onderhouden paden 

en overige  

voorzieningen. 

 

Ruimte voor honden en hun baasjes  

Naast het respecteren van het stiltegebied en de zones waar veel dieren grazen en 

broeden, bestaat de uitdrukkelijke wens om de hond uit te kunnen laten in het gebied. 

Het gaat dan om routes voor honden aan de lijn en een hondenlosloopgebied.  

 

Logische routes en aansluitingen 

De wens bestaat om wandel- en vooral fietsroutes beter aan te laten sluiten op andere 

natuurgebieden (bijv. Bakkerom, Coendersborg, Marumerlage) en de dorpen. En dat 
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paden logische routes vormen in het gebied zelf. Ook is er de wens voor logische routes 

en aansluitingen te water, bijvoorbeeld met een kano of klein sloepje.  

 

Ruimte voor cultuurhistorie, informatie en educatie 

Dit kan in de vorm van markeringen in het landschap, informatieborden of een mooie 

uitkijk op de oude Lindeboom. Vanuit Stichting De Oude Riet zijn bovendien veel ideeën 

die passen in dit gebied.  

 

Veiligheid, gebruik en toegankelijkheid ‘onbevoegden’ 

Zorg gaat uit naar het thema ‘veiligheid’. Dit betreft de verkeersveiligheid bij fietspaden 

die gebruikt worden door bijvoorbeeld scholieren. Maar ook het op een juiste manier 

gebruiken van zaken zoals picknickbanken en parkeerplekken. Afval, vandalisme en 

sluipverkeer horen niet in. 

 

Afsluiting wegen voor doorgaand verkeer 

Zowel bewoners van de Hamrik als een aantal bewoners van de Beldam hebben 

gevraagd of het mogelijk is de weg voor doorgaand verkeer af te sluiten. Dit om 

sluipverkeer te voorkomen. 


